
UCHWAŁA NR IX/92/15
RADY MIASTA KOŁOBRZEG

z dnia 25 czerwca 2015 r.

w sprawie rozpatrzenia skargi na pracę Rad i Zarządów Osiedli
Nr 1 „Solne Zdroje”, Nr 2 „Śródmiejskie”, Nr 5 „Lęborskie”

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r., 
poz. 594, z późn. zm.) oraz § 26 Statutu Osiedla Nr 1 „Solne Zdroje” (Uchwała Nr XXXVI/478/13 z dnia 
22 lipca 2013 r., Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego z 2013 r., poz. 2997), § 26 Statutu Osiedla Nr 2 
 „Śródmiejskie” (Uchwała Nr XXXVI/479/13 z dnia 22 lipca 2013 r., Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego 
z 2013 r., poz. 2998) i § 26 Statutu Osiedla Nr 5 „Lęborskie” (Uchwała Nr XXXVI/482/13 z dnia 22 lipca 
2013 r., Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego z 2013 r., poz. 3001) Rada Miasta Kołobrzeg uchwala, 
co następuje:

§ 1. Uznaje się za bezzasadną skargę Pana Piotra Rzepki na pracę Rad i Zarządów Osiedli
Nr 1 „Solne Zdroje”, Nr 2 „Śródmiejskie” i Nr 5 „Lęborskie ” w części dotyczącej ich funkcjonowania.

§ 2. Uznaje się za zasadną skargę Pana Piotra Rzepki w części dotyczącej wprowadzenia zmian
w Statutach Osiedli - jednostek pomocniczych miasta Kołobrzeg w zakresie składu Rady, od którego 
ustala się kworum przy podejmowaniu uchwał.

§ 3. Uzasadnienie faktyczne i prawne rozpatrzenia skargi zawiera załącznik do uchwały.

§ 4. Upoważnia się Przewodniczącą Rady Miasta Kołobrzeg do przesłania skarżącemu niniejszej 
uchwały.

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia

 

Przewodnicząca Rady

Wioletta Dymecka
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Załącznik do Uchwały Nr IX/92/15

Rady Miasta Kołobrzeg

z dnia 25 czerwca 2015 r.

Uzasadnienie faktyczne i prawne rozpatrzenia skargi

Zgodnie z § 53 pkt 4 lit. f i g Statutu Miasta Kołobrzeg (Uchwała Nr XXXVII/497/13 Rady Miasta 
Kołobrzeg z dnia 9 września 2013 r., Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego z 2013 r., poz. 3244 oraz
z 2015 r., poz. 629) rozpatrzeniem skargi zajmowała się Komisja Prawa, Porządku Publicznego 
i Spraw Obywatelskich na posiedzeniu w dniu 25 maja 2015 r. Po dokonaniu analizy dokumentów 
oraz wysłuchaniu skarżącego, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli Komisja ustaliła 
następujący stan faktyczny i prawny:

Stan faktyczny:
W dniu 21 kwietnia 2015 r. do Rady Miasta Kołobrzeg wpłynęła skarga Pana Piotra Rzepki na 

pracę Rad i Zarządów Osiedli Nr 1 „Solne Zdroje”, Nr 2 „Śródmiejskie” i Nr 5 „Lęborskie”.

Radzie Osiedla Nr 1 „Solne Zdroje” Pan Rzepka zarzuca niską frekwencję na zebraniach oraz 
niepodjęcie uchwały dotyczącej delegowania w ubiegłym roku członka Rady do Zespołu 
Oceniającego w ramach I edycji Budżetu Obywatelskiego. Według skarżącego z powodu braku 
kworum większość uchwał nie była podejmowana w terminie, a sposobem uzdrowienia tej sytuacji 
jest dotarcie do nieaktywnych członków Rady i zaproponowanie im złożenia rezygnacji.

W odniesieniu do Rady Osiedla Nr 2 „Śródmiejskie”  Pan Piotr Rzepka wskazał, że Rada od 
początku funkcjonuje w okrojonym składzie, co jest spowodowane niewystarczającą ilością chętnych 
podczas wyborów. Członkowie tej Rady błędnie przyjęli, że statutowy skład Rady nie wynosi 15 osób, 
lecz jest liczony od liczby osób wchodzących w jej skład. Stąd procedowali na zebraniach nie mając 
wymaganego kworum liczonego od statutowego składu.

W skardze pojawił się też zarzut niewłaściwego powiadamiania członków Rady o zebraniach. 
Skarżący upatruje przyczyny nieobecności części członków w braku należytego informowania ich 
o posiedzeniach, a wręcz zarzuca, że jest to celowe działanie Przewodniczącej, które ma wpłynąć na 
wynik głosowania.

Pod adresem Rady Osiedla Nr 5 „Lęborskie” skarżący sformułował zarzut braku frekwencji na 
spotkaniach, zajmowanie się błahymi tematami dotyczącymi krzaczków, ławeczek itp.

Przedstawiciele poszczególnych Rad Osiedli ustosunkowali się do zarzutów podnoszonych 
w skardze.

Obecny na posiedzeniu Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich Pan Henryk 
Carewicz - członek Rady Osiedla Nr 1 „Solne Zdroje” wskazał, że zaangażowanie w pracę Rady 
Osiedla przez niektórych jej członków jest niewielkie. Niektórzy wręcz w ogóle nie angażują się w jej 
działalność.

Pani Joanna Mirosław - Przewodnicząca Rady Osiedla Nr 2 „Śródmiejskie” i Pan Przemysław 
Kiełkowski - Przewodniczący Zarządu Osiedla w piśmie z dnia 22 maja 2015 r. wyjaśnili, że 
informacja o spotkaniach Rady znajduje się w gablocie informacyjnej, na drzwiach siedziby Rady oraz 
na profilu Facebooka. Zwyczajowo przypomina się członkom Rady o comiesięcznych spotkaniach 
poprzez pocztę elektroniczną. Taka forma powiadamiania została zaakceptowana przez członków 
Rady.

Podano również, że na marcowym posiedzeniu uczestniczyło 9 członków (wymagane kworum), 
którzy jednogłośnie wybrali kandydata Rady do Zespołu Oceniającego Budżet Obywatelski.

Również Przewodnicząca Rady Osiedla Nr 5 „Lęborskie” Pani Aleksandra Kłyż oraz 
Przewodnicząca Zarządu Pani Aneta Cieślicka pisemnie wyjaśniły, że na pierwszym spotkaniu Rady 
Osiedla ustalono przy akceptacji wszystkich członków, że zawiadomienia o posiedzeniach Rady będą 
wysyłane mailowo. Ustalono również terminy spotkań w każdy pierwszy wtorek miesiąca. 
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W wyjątkowych przypadkach, gdy terminy są przekładane z powodu urlopu, świąt itp. członkowie są 
zawiadamiani mailowo i telefonicznie.

Wszystkie wskazane wyżej osoby potwierdziły, że bolączką w ich Radach Osiedli jest niska 
frekwencja, niekiedy uniemożliwiająca procedowanie. Jednak nie mają one wpływu na 
zaangażowanie w prace Rady przez poszczególnych jej członków. Wyrazili tu swoje ubolewanie ale 
i bezsilność.

Powyższe stanowisko podzielili radni z Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Spraw 
Obywatelskich. Jednocześnie uznali, że skoro Ordynacja Wyborcza do Rad Osiedli dopuszcza 
funkcjonowanie Rad w składzie niższym od statutowego wynoszącego 15 osób (w przypadku, gdy do 
wyborów zgłosiło się mniej osób chętnych), to tym Radom siłą rzeczy trudniej jest zebrać kworum na 
zebraniach, które jest liczone od 15 osób.

Wobec tego Komisja uznała, że zasadne jest wykreślenie w Statutach Rad Osiedli przy zapisach 
odnoszących się do głosowania słowa „statutowego”. W ten sposób kworum liczone będzie od 
rzeczywistego składu Rady, co niewątpliwie usprawni jej pracę.

Stan prawny:
Zagadnienia poruszane w skardze regulują: Statuty Osiedli - jednostek pomocniczych miasta 

Kołobrzeg, Ordynacja Wyborcza do Rad Osiedli w Kołobrzegu.

Analizując stan faktyczny i prawny wskazanych w skardze zarzutów Komisja Prawa, Porządku 
Publicznego i Spraw Obywatelskich wnioskuje do Rady o uznanie skargi za bezzasadną w części 
dotyczącej funkcjonowania Rad i Zarządów Osiedli Nr 1 „Solne Zdroje”, Nr 2 „Śródmiejskie”
i Nr 5 „Lęborskie” oraz uznanie skargi za zasadną w części dotyczącej podjęcia działań 
zmierzających do wprowadzenia zmian w Statutach Osiedli - jednostek pomocniczych miasta 
Kołobrzeg.
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